

目 次

关于句式问题

——庆祝《语文研究》创刊 30 周年 范 晓 (1)

语法化现象在不同层面中的句法表现 张谊生 (12)

榫接与断裂

——汉语字词典字条义项与词条义项关系略析 周 荐 (20)

主谓同素互动的“X 的 X”及次范畴化所造成的影响 储泽祥 (25)

“但(是)”类转折连词的内部差异及其形成机制 史金生, 孙慧妍 (34)

主观意愿和动词重叠及其语法行为 华玉明 (41)

释“无赖子”并论其发展演变以及与同义形式的竞争 华学诚, 张 可 (46)

书写载体与古汉语复音词 郑振峰, 李冬鸽 (54)

《说“哥”》补说 胡双宝 (59)

洛阳和舞阳方言的 Z 变韵 陈卫恒 (60)

山西南部方言的“X 去”及其来源 史秀菊 (62)

书讯 简讯 (19) (24) (33) (40) 封底

Contents of Major Papers

On Sentence Type Fan Xiao (1)

The Syntactic Phenomena Showing the Different Levels of Grammaticalization Zhang Yisheng (12)

Joggle and Fracture: On issues of the Senses between Monosyllable Entries

and Polysyllable Entries in Chinese Dictionaries Zhou Jian (20)

A Study on Interactive Isomorphic S-V Construction (Formulated as “X de (的) X”)

and the Influence Exerted by Sub-categorization of “X de (的)” Chu Zexiang (25)

Differences among *Danshi* (但是), *Buguo* (不过) and *Zhishi* (只是)

and Relevant Explanations Shi Jinsheng, Sun Huiyan (34)

Subjective Will and the Grammatical Behavior of Verb Reduplication Hua Yuming (41)

The Explanation of *Wulaizi* (无赖子), the Development

and Its Competition with Synonyms Hua Xuecheng, Zhang Ke (46)

Carriers of Written Language and the Polysyllabic Words in Ancient Chinese Zheng Zhenfeng, Li Dongge (54)

Supplementary Explanation on “About *ge* (哥)” Hu Shuangbao (59)

Rhyme Alternations Concerned with *Zi* (子) -Suffix in *Luoyang* and *Wuyang* Dialects Chen Weiheng (60)

Description and the Interpretation of the Origin of Dynamic

Particle *X-qu* (去) in Southern *Shanxi* Dialects Shi Xiuju (62)

本刊实行双向匿名审稿制度